

寶島風情郵票—基隆市

繼 105 年起發行「寶島風情」系列郵票後，本公司續以基隆市著名景點為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，預定於 113 年 11 月 1 日發行。圖案簡介如下：

- 一、正濱漁港色彩屋（面值 6 元）：正濱漁港位於和平島南方，是歷史悠久的老漁港，現為假日休閒懷舊的觀光碼頭，保有樸實風貌，港邊的色彩屋也讓漁港添加繽紛色彩，是打卡熱點。
- 二、基隆港（面值 8 元）：位於臺灣本島北端的優良港灣，駐足港區可觀賞山海景致及停泊的大型客貨輪，是賞夜景的最佳去處。近年基隆港已開始轉型並整合周邊產業，呈現新的港區水岸面貌。
- 三、望幽谷（面值 9 元）：位於八斗子漁港旁的 V 字型美麗山谷，漫步於綠油油的山谷草地，可看到來往的漁船，還可眺望遠處的基隆嶼，山海相依的美景盡收眼底。
- 四、國立海洋科技博物館（面值 12 元）：位於基隆市東側的八斗子，西鄰海洋大學、碧砂漁港，是一座兼具展示、教育、研究、蒐藏、休閒娛樂功能的博物館，為闔家旅遊和校外教學的最佳選擇。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，荷蘭瓊安斯丁安宗廠以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各一批，於 113 年 10 月 30 日開始發售；預銷首日戳低值封及預銷首日戳套票封於 11 月 1 日郵票發行當天出售；另推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票，歡迎訂購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 16 (2024)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Taiwan Scenery Postage Stamps — Keelung City

Continuing the series of Taiwan Scenery Postage Stamps inaugurated in 2016, Chunghwa Post is offering a set of four stamps depicting landmarks in Keelung City to be issued on November 1, 2024. The stamps are described below:

1. Zhengbin Fishing Harbor Colorful House (NT\$6): Zhengbin Fishing Harbor is situated on the south of Heping Island and is a historical fishing harbor. Now it is a jetty for holidaymakers in search of the past. This Colorful House with its no frills style adds color to the fishing harbor and is a check-in hotspot.
2. Keelung Harbor (NT\$8): Keelung Harbor is an excellent harbor in a natural bay on Taiwan's northern tip. Tourists around the Harbor enjoy vistas of mountains and the ocean as well as seeing the large liners and freighters moored there. The Harbor is the best spot for night views. In recent years Keelung Harbor has begun to be transformed thanks to integration of the surrounding businesses creating a new harbor landscape on the coast.
3. Wangyou Valley (NT\$9): Wangyou Valley is the beautiful V-shaped valley next to Badouzi Fishing Port. It is a place for strolling through the green grass of the valley from where you can see the fishing boats coming and going. In the distance lies Keelung Islet. The beautiful match of mountain and ocean is a feast for the eyes.
4. National Museum of Marine Science and Technology (NT\$12): The

Museum is located in the east of Keelung City on the Badouzi peninsula, east of National Taiwan Ocean University and Bisha Fishing Harbor. It holds exhibitions, caters to education, research and archival storage, and also serves as a place to relax. It is an excellent choice both for family outings and extracurricular activities.

The stamps were designed by Delta Design Corporation and printed by Royal Joh. Enschede B.V. (Netherlands) in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on October 30, 2024. Pre-cancelled FDCs with one NT\$6-denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on November 1, the stamps' date of issuance. Personal greeting stamps without marginal inscriptions are also available. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.